

「玉山培育東協人才」獎學金申請須知

一、目的

財團法人玉山志工社會福利慈善事業基金會(以下簡稱本基金會)為提升與東協國家之人才交流，並鼓勵東協優秀學生來台就學，培育具備國際化專業與能力之東協傑出人才，特設置「玉山培育東協人才」獎學金。

二、獎學金申請資格與合作學校

1. 申請資格：凡為柬埔寨、越南、緬甸國籍者且申請就讀於合作學校之碩士班，並經學校錄取者，均可提出申請。
2. 合作學校：共有台灣大學、政治大學、台灣師範大學、台北大學、成功大學、中山大學…等與玉山金控合作進行東協國家產學交流之大學。

三、獎學金金額及名額

1. 一學年新臺幣 10 萬元整，分 2 次於每學期發放。
2. 獎學金名額由本基金會獎學金遴選委員會決議分配之。

四、申請方式

請申請人至本基金會網站或合作學校填寫申請資料，並依規定格式向獎學金窗口以電子檔方式繳交申請資料，補充文件如不便以電子形式繳交得遞交紙本。

1. 申請書：包含自傳、生涯規劃及其他具備傑出人才潛力的說明。
2. 入學錄取證明文件
3. 護照或居留證影本
4. 其他補充資料：如成績單、語文能力檢定、特殊傑出表現證明等。

五、遴選程序

1. 本基金會依本辦法之宗旨成立「遴選委員會」，以公正、謹慎方式遴選、核定獎學金名單等相關事項。
2. 遴選程序：
 - 1) 申請：申請人須在申請時間內完成繳交申請資料。
 - 2) 審查：由遴選委員會進行書面審查，必要時得邀請合作學校推薦名單、進行電話會談或面談。
 - 3) 核定：本基金會核定得獎名單後，將通知得獎人並公佈於本基金會網站。
 - 4) 頒獎：以得獎人親自出席本基金會舉辦之頒獎儀式或頒獎方式為原則。

六、其他

1. 為鼓勵得獎人分享學習經驗與回饋社會，本基金會將不定期邀請得獎人參與聯誼會交流及玉山相關公益活動。
2. 得獎人於得獎年度，應依本基金會之要求提出在學證明、學期成績單及學習心得或參

與玉山相關活動心得等書面報告，以確保培育期間持續符合受獎資格，且每學期學業成績應至少符合下列任一條件：

- 1) 全班成績排名前 30%
 - 2) GPA3 以上或相當之成績評量方式
 - 3) 其他特殊傑出表現，並經本基金會審查核可
3. 表現傑出之得獎人經基金會審查核可後，得於第二學年再次領取獎學金。
 4. 玉山銀行優先提供得獎人實習及就業機會，惟玉山銀行保留最終錄取之權利。
 5. 得獎人若有違反獎學金設立意旨之情事，本基金會得視情況終止得獎人資格。

E.SUN Bank ASEAN Scholarship

➤ Purpose

The E.SUN Volunteer & Social welfare Foundation (hereinafter referred to as the Foundation) promotes talent exchanges with ASEAN countries and encourages outstanding ASEAN students to come to Taiwan to study. With the purpose of cultivating outstanding talents of ASEAN with international professionalism and competence, the Foundation specially set up the E.SUN Bank ASEAN Scholarship.

➤ Application eligibility and partner schools

1. Eligibility: An applicant who holds a citizenship of Cambodia, Vietnam or Myanmar applies for a master's degree and is admitted to a partner school may apply.
2. Partner schools: National Taiwan University, National Chengchi University, National Taiwan Normal University, National Taipei University, National Cheng Kung University, National Sun Yat-Sen University and other universities that cooperate with E.SUN financial foundation and the ASEAN countries.

➤ Scholarship amount and quota

1. Awardee receives total NTD 100,000 for one academic year, distributed in two semesters.
2. The number of scholarship awardees shall be decided and allocated by the Selection Committee.

➤ Application method

Applicants can fill in an application form either on Foundation's website or by the partner schools. Application materials mentioned below shall be submitted to the Foundation in electronic file.

1. Application form: Including autobiography, career planning, and others.
2. Admission letter or Enrollment certificate
3. Photocopy of the passport or residence permit
4. Other supplementary documents: such as transcripts, language proficiency test scores, other outstanding performance certificates, etc.

➤ Selection procedure

1. The Foundation sets up a Selection Committee to perform the application reviewing in a fair and cautious manner.
2. Selection timeline:
 - 1) Application submission: Applicants must submit the application materials to the Foundation during the application period.
 - 2) Reviewing: Selection Committee will review the application materials and schedule interviews if needed.
 - 3) Approval: A final list of awardees will be approved and notified by the Foundation.

Their names will also be published on the Foundation's website.

- 4) Awarding ceremony: The awardees shall attend an awarding ceremony organized by the Foundation.

➤ Others

1. In order to encourage the awardees to share their learning experiences and give back to the society, the Foundation will invite the awardees to participate in various occasions of experience exchanging and E.SUN public welfare activities from time to time.
2. In the year of award, the awardees shall submit a latest enrollment certificate, a semester transcript, study reports and/or reports about participating in the activities organized by E.SUN. This is to ensure the qualification of receiving scholarship. Each semester the awardee's academic performance should meet at least one of the following conditions:
 - 1) Top 30% of the class results
 - 2) GPA 3.0 or above or equivalent evaluation method
 - 3) Other special outstanding performance approved by the Foundation
3. Current awardees may have a chance to receive scholarships again in the second academic year after reviewing by the Foundation.
4. E.SUN Bank may give priority to the awardees for internship and employment opportunities within the corporation, but reserve the rights to grant the final admission.
5. The Foundation may terminate the scholarship offering in the condition of perceiving the awardee has violated the purpose of setting up the scholarship.